



الخطة التنفيذية الارشاد الاكاديمي والدعم الطلابي للعام الجامعي 2024/2023

تشمل الخطة التنفيذية عدة مهام وهي:-

1- البرنامج التعريفي

تعريف الطلاب ببرنامج الدراسة – المقررات – اللائحة – وتهيئة الطلاب للتكيف مع المناخ الجامعي وتعريفهم بوحدة الارشاد الاكاديمي والمرشد الاكاديمي وذلك للطلاب الجدد (بالفرقة الاولى وطلاب المعاهد بالفرقة الثانية).
- توزيع الطلاب الجدد علي المرشدين الاكاديميين والاعلان عن التوزيع لطلاب من خلال وحدة الارشاد الاكاديمي

2- في مجال الارشاد الفردي

- إنشاء ملفات للطلاب الجدد. توزيع استمارة لقاء المرشدين الاكاديميين الخاصة بالطلاب وتوزيع استمارات التسجيل .
- عقد مجموعة من الجلسات الإرشادية الفردية للطلاب الذين يعانون من مشكلات مثل: مشكلات نفسية كالقلق والاكتئاب وعدم القدرة على التكيف.
- متابعة الطلاب ذوي المهارات والموهب الخاصة وتنميتها بتقديمهم لزملائهم عبر أنشطة جماعة ومشاركات مجتمعية.

3- في مجال الارشاد الجامعي

- تصميم نماذج مشاركات للطلاب في حل المشكلات وتطوير المهارات الشخصية مثل مجلس الحوار الطلابي (الندوات الذاتية بالكلية والجامعة) مسابقة الجامعة.
- تطبيق استمارة المرشد الاكاديمي للطلاب مما يمكن من تحديد العديد من المشكلات الأكاديمية.
- محاضرات عن إدارة الوقت، قلق الاختبار، فن المذاكرة.

4- برامج رعاية الطلاب المتفوقين والمتعثرين

5- يوجد وسائل دعم مختلفة لطلاب تشمل الدعم الاكاديمي والاجتماعي والصحي والنفسي والمادي



Executive plan for academic guidance and student support for the academic year 2023/2024

The executive plan includes several tasks:

1- Induction program

- Introducing students to the study program - courses - regulations - preparing students to adapt to the university climate and introducing them to the academic guidance unit and academic advisor for new students (in the first year and institute students in the second year).
- Distributing new students to academic advisors and announcing the distribution to students through the Academic Advising Unit

2- In the field of individual counseling

- Create files for new students. Distributing a form for meeting with academic advisors for students and distributing registration forms.
- Holding a group of individual counseling sessions for students who suffer from problems such as: psychological problems such as anxiety, depression, and inability to adapt.
- Following up on students with special skills and talents and developing them by introducing them to their colleagues through group activities and community participation.

3- In the field of group counseling

- Designing participation models for students in solving problems and developing personal skills, such as the Student Dialogue Council (self-seminars at the college and university) and the university competition.
- Applying the academic advisor form for students, which enables identifying many academic problems.
- Lectures on time management, anxiety Testing, the art of studying.4-

4- Care programs for out standing and struggling students

5- There are different means of support for students, including academic, social, health, psychological and material support